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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 20. december 2017 har udvalget efter ønske fra Eva Flyvholm (EL) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 47 

 

Hvor stor en indtægt fra fremdriftsreformen forventer regeringen i de kommende 

år? (Ønskes specificeret på reelle indtægter og korrigeret for dynamiske effekter 

mm.). 

Svar 

 

Den 18. april 2013 blev der indgået aftale om reform af SU-systemet (mellem den 

daværende SRSF-regering, Venstre, Det Konservative Folkeparti, Dansk Folke-

parti og Liberal Alliance) og rammerne for studiegennemførelse (mellem den da-

værende SRSF-regering, Venstre og Det Konservative Folkeparti). 

 

Aftalen om rammerne for studiegennemførelse er efterfølgende benævnt frem-

driftsreformen. Virkningen af fremdriftsreformens krav om reduktion i den gen-

nemsnitlige studietid på universiteterne overlapper med virkningen af ændring af 

reglerne i SU-reformen. 

 

Det blev lagt til grund, at reformerne ville forbedre de offentlige finanser med i alt 

ca. 1,7 mia. kr. i 2020 før skat, tilbageløb og arbejdsudbud og ca. 2,2 mia. kr. i 

2020 efter skat, tilbageløb og arbejdsudbud, jf. tabel 1. 

 

Tabel 1 

Mindreudgifter som følge af reform af SU-systemet og rammerne for studiegen-

nemførelse 

Mio. kr., 2013-pl 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Før skat, tilbageløb og arbejdsudbud -20 -120 0 340 650 1.070 1.390 1.720 

Efter skat, tilbageløb og arbejdsudbud -10 40 330 670 1.050 1.460 1.790 2.190 

 

Kilde: Bemærkninger til LOV nr. 898 af 04/07/2013 og bemærkninger til LOV nr. 899 af 04/07/2013.  
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Formålet med aftalen om rammerne for studiegennemførelse var at understøtte en 

hurtigere studiegennemførelse. Regeringen følger løbende op på, om de videre-

gående uddannelser nedbringer den gennemsnitlige studietid. Der er ikke gen-

nemført løbende opdateringer af skøn for mindreudgifter som følge af aftalen.  

 

Med venlig hilsen 

 

Søren Pind 
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